
PROTOKÓŁ NR VI/2024 

SESJI RADY POWIATU W POLICACH 

w dniu 23 października 2024 r. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stan radnych w Radzie Powiatu w Policach          – 19 

Obecnych na sesji zgodnie z listą obecności       – 16 
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PRZEBIEG OBRAD 
 

Pkt 1. Otwarcie obrad. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – O godz. 10.00 otworzył  

VI sesję Rady Powiatu w Policach. Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

Gośćmi sesji była rodzina Państwa Purol z okazji przyznania Hani Purol tytułu 

Młodzieżowego Lidera Powiatu Polickiego. Gratulacje złożyli Starosta Policki Shivan Fate 

wraz z Zarządem Powiatu i Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd wraz              

z Radnymi Powiatu Polickiego. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poinformował o planowanym 

połączeniu wideo z Powiatem Nyskim. Spotkanie to jest związane z udziałem przedstawicieli 

naszego powiatu, w tym pracowników Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

pod kierownictwem Pani Dyrektor, w akcji wsparcia dla osób poszkodowanych w wyniku 

powodzi w Nysie. Przewodniczący poprosił Panią Dyrektor o krótkie omówienie tej wizyty  

i zapowiedział połączenie z Panią Starostą Powiatu Nyskiego. 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Beata Karlińska - Poinformowała,  

że wraz z nią obecne są osoby, które brały udział w akcji pomocy powodzianom w Nysie. 

Wyjaśniła, że pierwotnie grupa została zaproszona do Kłodzka, ale ostatecznie skierowali  

się do Nysy. Spędzili tam cztery dni, od soboty do wtorku, zajmując się pomocą na miejscu. 

Koszty wyjazdu wyniosły około 1700 zł, obejmując paliwo oraz trzy obiady dla grupy.  

W większości korzystali z posiłków dostępnych dla powodzian. Podczas wizyty, zespół 

PCPR odwiedzał poszkodowane rodziny, oferując im wsparcie specjalistyczne. Grupa 

przemieszczała się po miejscowościach najbardziej dotkniętych powodzią, m.in. Bodzanowie 

i Głuchołazach. Towarzyszyła im Pani Wicestarosta Powiatu Nyskiego, która wskazywała 

najbardziej potrzebujące lokalizacje. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Nawiązał połączenie z Panią 

Starostą Powiatu Nyskiego. 

 

 

Pkt 2. Stwierdzenie quorum. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Stwierdził, że w obradach 

uczestniczy 16 radnych, a zatem wymagane quorum nie budzi wątpliwości.  

 

 

Pkt 3. Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zapytał, czy są jakieś uwagi  

do porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński –                 

W imieniu Pani Przewodniczącej, Pani Jolanty Pisarskiej złożył propozycję o wprowadzenie 

do porządku obrad w punkcie 9a uchwałę w sprawie załatwienia skargi z dnia 14 sierpnia 

2024 roku dotyczącej działalności Dyrektora Zespołu Szkół im. Ignacego Łukasiewicza  

w Policach. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zapytał, czy są inne 

propozycje do porządku obrad. Zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad pkt 9a.  

 

Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 15 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 1 

 

W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Przedstawił porządek obrad.  

 

Porządek obrad VI sesji Rady Powiatu w Policach w dniu 23 października 2024 r.  

 

1. Otwarcie obrad 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 25 września 2024 r. 

5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Polickiego na 2024 rok (Nr druku: 1/VI/24). 

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Polickiego na 2024 rok (Nr druku: 2/VI/24). 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Polickiego na lata 2024 – 2035 (Nr druku: 

3/VI/24). 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań w zakresie rehabilitacji osób niepełnosprawnych przewidzianych 

do realizacji w 2024 r. oraz wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania (Nr druku: 

4/VI/24). 

9a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie załatwienia skargi z dnia  

14 sierpnia 2024 r. dotyczącej działalności Dyrektora Zespołu Szkół im. Ignacego 

Łukasiewicza w Policach (Nr druku: 5/VI/2024). 

10. „Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Polickiego w roku szkolnym 

2023/2024”. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Zamknięcie obrad. 

 

 

Pkt 4. Przyjęcie protokołu V sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 25 września 2024 r. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Stwierdził, iż nie wniesiono 

uwag do protokołu V sesji Rady Powiatu w Policach z dnia 25 września 2024 r., w związku 

 z tym zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu. 
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Wyniki głosowania są następujące: 

 

za - 16 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie przez Radę Powiatu w Policach. 

 

 

Pkt 5. Sprawozdanie z pracy Zarządu Powiatu w Policach. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Starostę o zabranie 

głosu. 

Starosta Policki Shivan Fate – Zachęcił radnych do promocji profilaktycznej akcji 

prozdrowotnej „Po zdrowie w powiecie polickim”, skierowanej do wszystkich mieszkańców. 

Omówił przebieg niedawnego forum samorządowego, w którym uczestniczyli 

przedstawiciele wszystkich gmin powiatu polickiego, w tym wójtowie gmin Dobra                            

i Kołbaskowo, burmistrzowie Polic i Nowego Warpna oraz przewodniczący rady. Głównym 

tematem była dyskusja nad Funduszem Rozwoju Dróg Powiatowych. Forum umożliwiło 

także wspólny objazd dróg powiatowych, zapewniając wszystkim samorządowcom pełny 

przegląd ich stanu. Podczas spotkania poruszono również kwestie programu „Senior Plus”, 

dotyczące partycypacji samorządów, a także omówiono plany organizacji imprez sportowych 

na przyszły rok. Następnie podsumował ostatnie forum, informując, że samorządowcy doszli 

do porozumienia, na mocy którego planowane jest podpisanie listu intencyjnego w sprawie 

finansowania remontów dróg powiatowych. Do listu intencyjnego zostanie dołączony 

pięcioletni harmonogram inwestycji drogowych, który będzie uzgadniany z poszczególnymi 

samorządami, a dokumenty te mają zostać podpisane jeszcze w bieżącym roku. Podkreślił,  

że wszystkie jednostki samorządowe wykazały chęć współpracy. Następnie przekazał 

informacje dotyczące realizacji inwestycji drogowych na terenie powiatu. Wskazał,  

że zakończono prace na drodze Bezrzecze-Wołczkowo, a jej odbiór miał miejsce  

3 października. W Stobnie trwa drugi etap remontu, z planowanym zakończeniem do końca 

miesiąca, zgodnie z umową z wykonawcą. Ponadto, realizowana jest rozbudowa drogi 

Cisowa - Nadbrzeżna, gdzie prace idą zgodnie z harmonogramem. Poinformował również  

o dwóch projektach konsultowanych z mieszkańcami: dotyczących drogi pieszo-rowerowej  

w Dobrej oraz przebudowy drogi Sławoszewo-Bartoszewo. Konsultacje miały miejsce 

odpowiednio 10 i 3 października. Dalsze inwestycje obejmują remont drogi pomiędzy 

Mierzynem i Stobnem, który rozpoczął się 16 października z przewidywanym czasem 

realizacji pięciu miesięcy, choć wykonawca zadeklarował możliwość ukończenia prac  

do końca roku. Wybrano również wykonawcę przebudowy drogi powiatowej Ustowo–

Szczecin-Siadło Górne, a umowa z firmą Strabag o wartości ponad 11 milionów złotych 

zostanie podpisana do końca października. Starosta odniósł się także do projektu 

budowlanego dla drogi od Stobna w kierunku Będargowa, wskazując na zły stan techniczny 

tej drogi. Podjęte zostaną działania etapowe w celu przeprowadzenia remontu. Poinformował, 

że środki na realizację będą pochodziły z Funduszy Europejskich dla Pomorza Zachodniego, 

a projekt został zgłoszony do Regionalnego Planu Transportowego dla Województwa 

Zachodniopomorskiego. Na zakończenie omówił plany dotyczące remontu wiaduktu 

drogowego na ulicy asfaltowej w Policach. Otrzymano jedną ofertę, która obecnie  

jest negocjowana z wykonawcą. Koszt pierwszego etapu prac szacowany jest na około  

500 tysięcy złotych, choć oferta jest wyższa – wynosi ponad 600 tysięcy złotych. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję.  

 

Radna Powiatu Polickiego Izabela Wesołowska-Kośmider - Pogratulowała postępu  

w zakresie dróg powiatowych, szczególnie w Gminie Kołbaskowo. Doceniła zaangażowanie 

zarządu, harmonogram prac oraz współpracę z samorządami, które prowadzą  

do satysfakcjonujących rezultatów dla mieszkańców powiatu. Podkreśliła również znaczenie 

remontów w Cisowej, Nadbrzeżnej i Ustowie oraz wyraziła gratulacje pomimo 

nieoczekiwanych trudności, jak pożar wiaduktu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Polickiego Adam Pacholik - Zapytał Pana Starostę  

o postęp w sprawie wiaduktu, wyrażając zadowolenie z szybkiego tempa działań  

w tej sprawie, która jest bardzo ważna dla mieszkańców Polic. Zapytał również, czy istnieje 

możliwość rozpoczęcia pierwszego etapu prac w listopadzie. 

 

Starosta Policki Shivan Fate – Poinformował, że w piątek planowane są rozmowy z firmą 

odpowiedzialną za realizację projektu. Wyraził nadzieję, że uda się osiągnąć porozumienie  

w kwestii oceny, co pozwoli na podpisanie umowy i rozpoczęcie prac. Zaznaczył, że nie jest 

w stanie określić, czy prace rozpoczną się jeszcze w listopadzie. Dodał, że kwestie związane  

z PKP mogą wpłynąć na dalszy przebieg działań i poprosił o głos Naczelnik Wydziału Dróg 

Starostwa Powiatowego w Policach Panią Magdę Sochanowską. 

 

Naczelnik Wydziału Dróg Publicznych Magdalena Sochanowska – Poinformowała,  

że firma jest gotowa do rozpoczęcia prac, jednak termin ich rozpoczęcia zależy  

od udostępnienia terenu przez Polskie Linie Kolejowe. Zaznaczyła, że jest to kluczowy 

aspekt, o którym Pan Starosta jest już poinformowany i podejmuje działania w tym zakresie, 

jednak konieczne jest stałe podkreślanie tej kwestii. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Polickiego Adam Pacholik - Odniósł  

się do wcześniejszych słów Pani Magdy, wyjaśniając, że wspomniał o tej kwestii celowo, 

mając świadomość trudności w procesie inwestycyjnym. Wyraził nadzieję, że Starosta 

podejmie wszelkie możliwe działania, aby przyspieszyć współpracę z PKP, gdyż  

jest to istotny problem wpływający na terminowość prac. 

 

Starosta Policki Shivan Fate – Zapewnił, że podejmowane są wszelkie możliwe działania, 

by przyspieszyć proces realizacji inwestycji. Wyraził nadzieję, że w najbliższych dniach  

uda się spotkać z prezesem PKP, co ma pomóc w przyspieszeniu udostępnienia terenu. 

Starosta podkreślił, że, pomimo istniejących trudności niezależnych od samorządu, wszystkie 

możliwe kroki zostały podjęte, aby rozpocząć prace jak najszybciej. 

 

Radna Powiatu Polickiego Teresa Dera - Podziękowała za informacje przekazane przez 

starostę na temat działań zarządu, w tym konsultacji dotyczących inwestycji w budowę 

ścieżki wraz z oświetleniem i infrastrukturą w Dobrej. Wyjaśniła, że nie mogła osobiście 

uczestniczyć w spotkaniu konsultacyjnym, ale po tym wydarzeniu skontaktowała  

się z nią grupa mieszkańców, którzy również złożyli w tej sprawie pismo. Zwróciła  

się z prośbą o ponowne spotkanie z grupą mieszkańców, która po konsultacjach zgłosiła 

dodatkowe uwagi. Wskazała, że po przemyśleniach mieszkańcy dostrzegli nowe aspekty, 

które przedstawili w złożonym piśmie, i prosi o możliwość przeanalizowania tych kwestii  

w dodatkowym spotkaniu. 

 

Członek Zarządu Powiatu Polickiego Jacek Fabisiak - Odpowiedział, że nie widział 

jeszcze pisma, o którym mówiła radna, jednak jest gotów do spotkania – zarówno w siedzibie 
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starostwa, jak i w Dobrej, gdzie spotkanie mogłoby odbyć się w świetlicy, by omówić 

dodatkowe kwestie. Wskazał również, że w trakcie poprzednich konsultacji, w których 

uczestniczyło blisko 60 osób, podjęto interwencję w Komisariacie Policji w Mierzynie, 

dotyczącą przejścia dla pieszych przy myjni oraz nadzoru policji nad ruchem i kontrolą 

prędkości pojazdów. 

 

 

Pkt 6.  Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Polickiego na 2024 rok (Nr druku: 1/VI/24). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Starostę o zabranie 

głosu. 

 

Starosta Policki Shivan Fate – Poinformował radnych o wprowadzeniu autopoprawki, która 

zostanie szczegółowo przedstawiona przez Panią Skarbnik. Autopoprawka dotyczy wsparcia 

dla mieszkania chronionego dla osób z niepełnosprawnościami, o które wcześniej apelował 

Pan Gorący. Przypomniał, że Gmina Police ostatnio przekazała dodatkowe środki  

na to zadanie, a Gmina Kołbaskowo przyjęła uchwałę w tej sprawie już w kwietniu, jednak 

umowa dotarła do powiatu dopiero w poniedziałek. W związku z tym konieczne jest szybkie 

działanie, aby przekazać środki dla PSONI w Policach. Dodatkowo, na wniosek radnych 

podczas ostatniego posiedzenia Komisji Budżetu, w budżecie powiatu zabezpieczono 

dodatkowe 50 tysięcy złotych na ten cel. Powiat przekazał już wcześniej 100 tysięcy złotych, 

a teraz kolejne 50 tysięcy – łącznie 150 tysięcy złotych na mieszkanie chronione w Policach. 

Przekazał głos Pani Skarbnik. 

 

Skarbnik Powiatu Polickiego Anna Piasecka-Grzegorek – Omówiła zmiany w budżecie, 

skupiając się na trzech głównych obszarach. W zakresie infrastruktury przeznaczono  

550 tysięcy złotych na pierwszy etap modernizacji wiaduktu, przenosząc środki  

z niewykorzystanych w tym roku pozycji budżetu. W pomocy społecznej zwiększono 

dochody dzięki porozumieniu z Gminą Szczecin na warsztaty terapii zajęciowej, dostosowano 

klasyfikację projektu „Klamerka” oraz zwiększono środki na wynagrodzenia dla rodzin 

zastępczych w ramach porozumienia z Wojewodą Zachodniopomorskim. W obszarze 

edukacji przesunięto środki na 2025 rok, dotyczące m.in. remontu kościoła w Będargowie 

oraz projektu racjonalnego wykorzystania obiektów oświatowych. Zabezpieczono też środki 

na audyty energetyczne MOW oraz zwiększono budżet Zespołu Szkół w Białej na przejęte 

zadania. Dodatkowo, przyznano 240 tysięcy złotych na dwa projekty Erasmus+ dla MOW  

w Trzebieży. Na koniec, zgodnie z autopoprawką, wprowadzono 100 tysięcy złotych  

na wsparcie mieszkań chronionych, w tym 50 tysięcy z dotacji od Gminy Kołbaskowo,  

co pozwoliło na zmniejszenie deficytu budżetowego o 90 tysięcy złotych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zwrócił się z prośbą  

o przedstawienie opinii komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński – 

Poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. Poinformował, że 

Komisja, w ramach wolnych wniosków, rozpatrzyła pismo Pana Gorącego, które poruszyła 

Pani Radna Teresa Dera. Wyraził zadowolenie, że udało się uwzględnić je w formie 

autopoprawki, którą mamy nadzieję przyjąć dzisiaj. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy - Poinformowała, 

że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zapytał, czy Komisja 

Promocji, Rozwoju, Sportu i Turystyki zajmowała się tym tematem. 

 

Przewodniczący Komisji Promocji, Rozwoju, Sportu i Turystyki Zbigniew Pokrzywiński 

- Odpowiedział, że niestety komisja nie brała udziału w rozpatrywaniu tego zagadnienia. 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Infrastruktury Tomasz Czubara - Poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka - Poinformowała, że komisja pracowała nad omawianą 

uchwałą, jednogłośnie zaopiniowała ją pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 1/VI/24). 

           

Wyniki głosowania są następujące: 
 

za - 16 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr VI/49/2024 

 

 

 

Pkt 7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Polickiego na 2024 rok (Nr druku: 2/VI/24). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Skarbnik o zabranie 

głosu. 

 

Skarbnik Powiatu Polickiego Anna Piasecka-Grzegorek – Poinformowała,  

że wprowadzając zmiany w budżecie, konieczne jest także wprowadzenie zmian w uchwale 

dotyczącej uchwalenia budżetu oraz w uchwale dotyczącej wieloletniej prognozy finansowej. 

Zmiany, które zostały przegłosowane, wpłynęły na załączniki do uchwały: w załączniku  

10 zmieniono dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych, w tym dla kościoła 

w Będargowie. Kwota ta zostanie uwzględniona w przyszłorocznym budżecie. W załączniku 

13, w zadaniu dotyczącym koncepcji racjonalnego wykorzystania obiektów oświatowych, 

kwota została przeniesiona na rok 2025. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zwrócił się z prośbą  

o przedstawienie opinii komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński - 

Poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 
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Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy - Poinformowała, 

że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Infrastruktury Tomasz Czubara - Poinformował, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka - Poinformowała, że komisja pracowała nad omawianą 

uchwałą, jednogłośnie zaopiniowała ją pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 2/VI/24). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 
 

za - 16 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr VI/50/2024 

 

 

 

Pkt 8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Polickiego na lata 2024 – 2035 (Nr druku: 

3/VI/24). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Skarbnik o zabranie 

głosu. 

 

Skarbnik Powiatu Polickiego Anna Piasecka-Grzegorek – Wyjaśniła, że ta uchwała 

stanowi konsekwencję wcześniejszych zmian. W ramach poprzedniej uchwały przesunięto  

na rok 2025 środki na zadania związane z racjonalnym wykorzystaniem obiektów 

oświatowych oraz wsparcie dla kościoła w Będargowie. W wieloletniej prognozie finansowej 

przeniesione zostaną także środki na rok 2025 dotyczące audytów energetycznych w MOW,  

a także dwa projekty Erasmus realizowane przez MOW. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński - 

Poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy - Poinformowała, 

że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Infrastruktury Tomasz Czubara - Poinformował, 

że wszyscy członkowie zagłosowali za. 
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka - Poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 3/VI/24). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 
 

za - 16 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr VI/51/2024 

 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań w zakresie rehabilitacji osób niepełnosprawnych przewidzianych  

do realizacji w 2024 r. oraz wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na te zadania (Nr druku: 4/VI/24). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Starostę o zabranie 

głosu. 

 

Starosta Policki Shivan Fate – Wyjaśnił, że środki pozostałe w Powiatowym Urzędzie Pracy 

(PUP) zostały przesunięte do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie (PCPR) na zakup 

sprzętu rehabilitacyjnego dla osób z niepełnosprawnościami. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Mienia Powiatu Marek Kaczyński - 

Poinformował, że komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy - Poinformowała, 

że komisja nie zajmowała się projektem. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa, Pomocy Społecznej i Polityki 

Rodzinnej Dorota Krzywicka - Poinformowała, że komisja jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt. 

 

Przewodniczący Komisji Środowiska i Infrastruktury Tomasz Czubara - Poinformował, 

że komisja nie zajmowała się projektem. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję.  

 

Starosta Policki Shivan Fate – Poinformował, że przy takich przesunięciach wymagana  

jest opinia Rady Osób Niepełnosprawnych. Powiatowa Rada wydała w tym przypadku 

pozytywną opinię. 
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Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zarządził głosowanie  

nad projektem uchwały (Nr druku: 4/VI/24). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 
 

za - 16 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr VI/52/2024 

 

 

 

9a. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w Policach w sprawie załatwienia skargi z dnia  

14 sierpnia 2024 r. dotyczącej działalności Dyrektora Zespołu Szkół im. Ignacego 

Łukasiewicza w Policach (Nr druku: 5/VI/2024). 

 

Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Marek Kaczyński -

Poinformował, że komisja zebrała się 2 października, by rozpatrzyć delikatną i wrażliwą 

skargę. Wyjaśnił, że wszelkie dokumenty są dostępne dla radnych, a także poinformował,  

że zaproszono zarówno Panią Dyrektor do złożenia wyjaśnień, jak i skarżącego, który jednak 

nie mógł się pojawić. Dodał, że konflikt między stronami ma wieloaspektowy charakter  

i był już rozpatrywany przez różne organy. W związku z tym komisja uznała skargę  

za bezzasadną i zgłosiła wniosek o jej odrzucenie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję. Pytań  

i uwag nie zgłoszono. Zarządził głosowanie nad projektem uchwały (Nr druku: 5/VI/24). 

 

Wyniki głosowania są następujące: 
 

za - 16 

przeciw - 0 

wstrzymało się - 0 

 

W głosowaniu wzięło udział 16 radnych. 

Uchwała została podjęta jednomyślnie przez Radę Powiatu w Policach.  

 

Uchwała Nr VI/53/2024 

 

 

Pkt 10. „Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Polickiego w roku 

szkolnym 2023/2024”. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poprosił Wicestarostę 

o zabranie głosu. 

 

Wicestarosta Policki Damian Walczak - Poinformował, że w ramach informacji oświatowej 

przedstawiono informacje o stanie organizacji szkół i placówek oświatowych w powiecie 
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polickim, kadrze pedagogicznej w zakresie stopni awansów zawodowych oraz liczbie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach powiatu. Przedstawiono również dane 

dotyczące kadry niepedagogicznej, finansowania oświaty oraz składników wydatków, 

wszystkie pozyskane środki zewnętrzne, inwestycje, zrealizowane zadania z zakresu kultury, 

wyniki egzaminów zebrane i przedstawione tabelarycznie wraz z porównaniem oraz kwestie 

nadzoru pedagogicznego. Następnie przekazał głos pełniącej obowiązki naczelnika,  

Pani Magdalenie Kołakowskiej. 

 

p.o. Naczelnika Wydziału Edukacji i Kultury Magdalena Kołakowska – Zaprezentowała 

podsumowanie zadań oświatowych za rok 2023/2024 w formie prezentacji oraz film  

pt. „Szanuj”, który powstał podczas wymiany młodzieży w ramach realizacji projektu 

Erasmus+ w Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Trzebieży. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Otworzył dyskusję.  

 

Radna Powiatu Polickiego Beata Chmielewska – Podkreśliła znaczenie edukacji, 

wskazując na spadek wkładu powiatu w jej finansowanie z 39,53% w 2023 roku do 28,18%  

w 2024 roku. Zauważyła, że inne powiaty przeznaczają wyższe środki na edukację,  

np. Gryfino (58%) czy Kołobrzeg (57%). Radna zwróciła uwagę na przeznaczenie 

dodatkowych środków na remont wiaduktu kosztem edukacji, apelując o zwiększenie 

subwencji na oświatę. Chmielewska krytykowała zaniechanie projektów edukacyjnych, takich 

jak budowa Branżowego Centrum Umiejętności czy zadaszenie lodowiska oraz decyzje  

o redukcji dodatku motywacyjnego dla nauczycieli, co skutkowało obniżeniem wynagrodzeń 

i miało negatywny wpływ na rozwój placówek. Zakończyła, podkreślając, że edukacja  

w powiecie polickim pozostaje na wysokim poziomie, potwierdzonym innowacjami i rosnącą 

liczbą uczniów. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji i Kultury Danuta Chylewska-Kęsy – Poinformowała, 

że Komisja Edukacji i Kultury szczegółowo zapoznała się z informacją oświatową  

za rok 2023-2024. Komisja miała okazję poznać funkcjonowanie sześciu placówek 

oświatowych na naszym terenie. Stwierdziła, że każda z nich jest wyjątkowa  

i nie da się ich porównać, ponieważ działają w różnych obszarach. Podziękowała wszystkim, 

którzy w roku szkolnym 2023-2024 przyczynili się do tak wysokiego poziomu pracy naszych 

placówek, co potwierdzają wyniki zewnętrznych egzaminów, w tym wysokie wyniki  

z języków obcych, które zasługują na szerokie uznanie. Podkreśliła, że placówki oświatowe 

to przede wszystkim ludzie – nauczyciele, pracownicy obsługi oraz kierownicy jednostek, 

którzy ciężko pracują. Podziękowała wszystkim, a także Wydziałowi Edukacji i Kultury, 

który zapewnił niezbędne zasoby. Poinformowała, że komisja zdaje sobie sprawę, że praca  

w oświacie to trudne szacowanie wydatków, ponieważ rok budżetowy nie zawsze pokrywa 

się z rokiem szkolnym, a szkoły nie zawsze wiedzą, jakie będą nabory czy zmiany.  

Rok 2023-2024 obfitował w inwestycje, które przyczyniły się do zmniejszenia kosztów 

utrzymania placówek, choć inflacja i wzrost kosztów energii utrudniają sytuację. Wyraziła 

uznanie dla wszystkich, którzy zaangażowali się w realizację innowacji i eksperymentów 

edukacyjnych, co wymagało dużego wysiłku. Podziękowała również poprzedniemu 

zarządowi, bo rok 2023-2024 to także ich zasługa. 

 

Starosta Policki Shivan Fate – Podziękował poprzedniemu zarządowi oraz wszystkim 

pracownikom placówek oświatowych za ich zaangażowanie. Zwrócił uwagę,  

że już w 2019 roku zauważył niezrównoważenie budżetu, które wymagało działań na rzecz 

jego równowagi. Podkreślił, że relacje z dyrektorami szkół są bardzo dobre, a rozwój edukacji 

w Powiecie Polickim jest priorytetem oraz Zarząd konsultuje pomysły z fachowcami.  
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Na zakończenie dodał, że odpowiedzialny zarząd powinien planować wydatki, uwzględniając 

dochody, by uniknąć nierównowagi finansowej. 

 

Wicestarosta Policki Damian Walczak - Podkreślił, że ocena za rok 2023-2024 wydaje  

się zbyt pochopna, zapewnił jednak, że uwagi te zostaną przyjęte i będą starać się pracować  

w sposób, który zminimalizuje wszelkie wątpliwości. Odnosząc się do równowagi 

finansowej, podziękował Staroście za troskę o rozwój edukacji w Powiecie Polickim oraz 

zapewnienie bezpieczeństwa dzieciom dojeżdżającym do szkół. Wspomniał również  

o konieczności budowy dróg, którą traktuje jako istotny problem, nad którym będzie  

się pochylał. W kwestii 300 tysięcy, które zostały zdjęte z odpraw dla nauczycieli, wyjaśnił, 

że środki te nie zostałyby w tym roku wykorzystane, a dodatkowo 200 tysięcy nadal pozostaje 

zabezpieczone, chociaż także nie przewiduje się ich wykorzystania. Zaznaczył, że cięcia 

wydatków mają charakter racjonalny, wynikają z braku zaplanowanych dochodów  

lub nierealizowanych zadań z poprzednich lat, które przenoszone są na kolejne lata. 

Podkreślił, że te działania mają na celu zapewnienie stabilności finansowej placówek 

oświatowych, wypłat wynagrodzeń oraz bieżącego funkcjonowania jednostek. Odnosząc  

się do dodatków motywacyjnych, stwierdził, że nie wyobraża sobie, by to on decydował  

o ich przyznawaniu nauczycielom, ponieważ tę decyzję pozostawia dyrektorom placówek, 

którzy ją podejmują na podstawie rozmów i ocen. Dodatki motywacyjne pozostają w gestii 

dyrektorów szkół, którzy je przyznają, a nauczyciele mogą być spokojni, że są wypłacane.  

Na zakończenie ocenił sytuację finansową powiatu wskazując, że choć początkowo było 

zabawnie, potem przyszły problemy, takie jak brak dochodów do zaplanowanych wydatków, 

co teraz skutkuje koniecznością "zracjonalizowania" sytuacji. 

 

Radny Powiatu Polickiego Jerzy Okopny – Wyraził zadowolenie z zapowiedzi zarządu 

dotyczącej poprawy systemu oświaty. Podkreślił, że w 2024 roku w powiecie jest prawie  

9 tysięcy uczniów, a w ubiegłym roku było ich 8700. Wskazał, że powiat odpowiada  

za szkoły średnie, a gminy za podstawowe. Zauważył wzrost liczby uczniów w Gminie Dobra 

(z 2400 do prawie 3000) i Gminie Kołbaskowo, mimo braku szkół średnich. W Gminie Police 

liczba uczniów spadła. Zauważył, że uczniowie z Gminy Dobra muszą podróżować  

co najmniej 25 km do najbliższej szkoły średniej. Poprosił o dyskusję na temat organizacji 

szkoły średniej w Gminie Dobra. Podkreślił, że obecna sytuacja z tylko jedną szkołą średnią 

w Policach jest nieakceptowalna.  

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Zakończył dyskusję.  

 

 

Pkt 11. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Oddał głos Radnemu Powiatu 

Polickiego Jerzemu Okropnemu. 

 

Radny Powiatu Polickiego Jerzy Okopny - Zwrócił uwagę na sukces w Mierzynie, gdzie 

dzięki pracy Pani radnej Teresy Dery powstała nowa placówka edukacyjna. Szkoła ta obecnie 

kształci około tysiąca uczniów, a obok niej powstało przedszkole, w którym uczy się 200 

dzieci. Placówki te znajdują się przy drodze powiatowej łączącej Mierzyn ze Stobnem, która 

została odpowiednio dostosowana, w tym wybudowano chodnik dla zapewnienia 

bezpieczeństwa uczniów. Niestety, w wyniku błędów w planowaniu chodnika, wciąż znajdują 

się na nim nieczynne słupy energetyczne i latarnie, co stwarza zagrożenie, zwłaszcza  

dla dzieci, które coraz częściej dojeżdżają do szkoły na rowerach lub hulajnogach. 

Współpraca z gminą w tej sprawie jest niezbędna, aby jak najszybciej rozwiązać ten problem. 
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Jest przekonany, że przy odpowiednim zaangażowaniu uda się to zrobić w trakcie obecnej 

przebudowy drogi. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – Poinformował, że nie ma 

więcej interpelacji i wniosków. 

 

 

Pkt 12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Starosta Policki Shivan Fate – Zwrócił się do Przewodniczącego, wyjaśniając, że nie jest 

to wniosek ani oświadczenie, lecz prośba o zaproszenie pracowników PCPR, w tym Pani 

Dyrektor. Wyraził publicznie podziękowania, podkreślając, że jest dumny z ich pracy  

w Nysie. Zaznaczył, że decyzja o wyjeździe była ich własną inicjatywą, podejmowaną 

dobrowolnie. Na zakończenie podziękował im za zaangażowanie. 

 

 

Wręczono upominki Dyrektor oraz pracownikom  

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. 

 

Pkt 17. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu w Policach Janusz Szwyd – O godz. 11.45 stwierdził,  

że porządek obrad VI sesji Rady Powiatu w Policach został wyczerpany. Następnie 

poinformował radnych, że kolejna sesja odbędzie się w środę 20 listopada 2024 r.  

o godz. 10:00. Podziękował radnym oraz członkom Zarządu Powiatu w Policach za udział  

w obradach, a następnie ogłosił zamknięcie sesji Rady Powiatu w Policach. 

 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Rady Powiatu w Policach  

 

Paulina Wiercioch       Janusz Szwyd 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Transmisja obrad VI sesji Rady Powiatu w Policach jest dostępna pod adresem:  

https://esesja.tv/transmisja/58751/nagranie-vi-sesji-rady-powiatu-w-policach-z-dnia-23-

pazdziernika-2024-r.htm  
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